

Bergoglio XX

I've tried to present a variety of different snapshots of our Holy Father but these cannot exhaust his personality. In December, when 18 of our children's choir attended the Pueri Cantores Congress in Rome, he came into the audience hall to greet the 6000 children from around the world; he told them he didn't sing because when he tried he sounded like a donkey. Then he proceeded to go among them, shaking their hands and chatting amiably with them, giving rosaries to some of the disabled adults who were in attendance with the children. His presence is magnetic and even more dynamic in person than what you see on TV. He has brought to Rome a spirituality and a mode of governing the Universal Church which is growing out of a "new spring of Latin American thinking, loyal to the Magisterium." He stands against what he calls "the throw-away culture" in which so many are "left over," people superfluous to an economy that does not value the individual. As we have seen he consistently has stood against the elitist ideology in favor of the "faithful community" – the little ones that are on the margins of society. He does not like to call attention to himself, continues to live simply, and advocates for the poor and those who have no voice. The main thrust of his ecological teaching has not actually been global warming, but the importance of the little people, the individual who so easily gets lost in our overly technological and greedy world. He continues to build bridges – as I write this he is meeting with Patriarch Kirill of the Russian Orthodox Church, in a first conversation since 1054 and the Great Schism that split East from West. He has brought the "flame of Latin American Catholicism from the periphery into Catholicism's increasingly tired and desolate center." Viva Papa Francisco!

IHM. pray for us,
Father Jerry

Bergoglio XX

He tratado de presentar una variedad de diferentes aspectos de nuestro Santo Padre pero esto no agota todavía el conocer toda su personalidad. En Diciembre, cuando dieciocho niños de nuestro coro atendieron el congreso del Pueri Cantoris en Roma, él vino a la sala de audiencias a saludar a 6000 niños de alrededor del mundo; les dijo que él no podía cantar porque cuando ha tratado de hacerlo suena como un burro. Entonces se dirigió hacia el grupo, dándole la mano y hablando con ellos amigablemente, entregando rosarios a algunos de los adultos incapacitados que estaban allí con sus hijos. Su presencia es magnética y es mucho mas dinámico en persona que cuando se ve en la TV. Él ha traído a Roma una espiritualidad y una manera de gobernar la Iglesia Universal, la cual está creciendo a partir de un "nuevo resurgimiento del pensamiento Latino Americano leal al Magisterio". Él está en contra de lo que llama "la cultura del desecho", en la cuál se deja afuera a muchos; personas que sucumben a una economía que no da valor al individuo. Como hemos visto, él consistentemente ha estado en contra de la ideología elitista y a favor de la "comunidad fiel"-- que son aquellos que están al margen de la sociedad. A él no le gusta llamar la atención hacia él mismo, continúa viviendo de una manera simple, y siempre está en defensa del pobre y de los que no tienen voz. La idea central de su enseñanza ecológica no ha sido precisamente el calentamiento global, sino la importancia de la gente humilde, aquel individuo que fácilmente se pierde en nuestro mundo excesivamente tecnológico y avaro. Él continúa construyendo puentes—mientras estoy escribiendo este documento, él se está reuniendo con el Patriarca Kirill de la Iglesia Rusa Ortodoxa, en una primera conversación que no sucedía desde el año 1054 y el Gran Cisma que dividió el Este del Oeste. Él ha traído la "llama del Catolicismo Latino Americano de la periferia hacia el cada vez más cansado y desolado centro del Catolicismo. Viva Papa Francisco!

*ICM, ora por nosotros,
Padre Jerry*